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Bestyrelsesmøde, mandag den 16. oktober 2023, kl. 15 
På Fyns Væddeløbsbane, Vaskehuset, Prins Haralds Allé 51 B, 5250 Odense SV 

 
Deltagere:  

- Ann Stistrup Christiansen 

- Jens R. Nielsen 

- Bente Østergård 

- Karsten Villadsen 

- Torben Kousgård 

- Anne Nyquist 

- Henning Nielsen  

- Bente Gaarde Christensen (1. suppleant) 

 

Dagsorden 
 

1 Velkomst  
 

Alle fremmødte 

2 Opdatering på ulvesagen 

 
EU har åbnet op for at indsende erfaringer med 
ulve. Vi har indsendt 25 breve. 

Aarhus Universitet mener at der i Danmark er 
plads til 87-210 ulve inkl. hvalpe. Dette arbejde 
er bestilt fra Miljøstyrelsen. Dette for at finde ud 
af hvornår bestanden er bæredygtig. Vi kan ikke 
få lov til at regulere før bestanden er bæredygtig. 
I undersøgelsen kigger man kun på 
fødegrundlag.  

Der går 2-3 måneder fra DNA udtages til der 
kommer svar. Det var ikke muligt at sikre DNA 
fra de kvæg der blev angrebet i Blåvand. Dette 
på trods af at prøven blev udtaget dagen efter 
angrebet. Vi synes at dette lyder meget 
mærkværdigt.  

Der arbejdes på at der skal laves et sagsnummer 
på hvert angreb. Det er ifølge Miljøstyrelsen et 
spørgsmål om ressourcer. Der foreslås at vi 
søger aktindsigt. 

Danmarks Radio vil lave en reportage om ulven. 
Landbrug & Fødevarer har læst kontrakter 
igennem og der er lavet en drejebog for vilkår og 
hvordan det skal foregå. Sydvestjysk Fåreavl 
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finder en besætning, hvor de vil lade sig filme 
efter et angreb. Torben vil gerne være talsmand.  

Vi er inviteret til møde med Eigil Andersen og 
Lasse Jensen (Miljøstyrelsen) for at fortælle 
hvad det er vi ønsker. Vi vil invitere Karen Post 
(Landbrug & Fødevarer). Derudover deltager 
Bente Ø, Jens og Torben.  

Hvis vi skal låne ulvetrailerne, er det indenfor 
alm. arbejdstid, da de er ellers er låst. 

3 Nye medlemmer 
 

Dansk Oxforddown og Foreningen for 
Hvidhovedet Marsk har meldt sig ind. Vi siger 
velkommen til.  

4 Orientering fra udvalgene 
 

Sundhed: Der undersøges muligheder for at 
sende M3 prøver til Holland for en billigere pris. 
Sundhedsudvalget skal undersøge hvad status 
er på M3-systemet. Ann kontakter Foulum for 
samarbejde omkring får på ny 
veterinæruddannelse.  

Afsætning: Arbejder videre i uldpiller. 
Planlægger møde med slagtehuse ang. 
klassificering og afsætning. Vi er en niche, så det 
går lidt trægt.  

Avl: Der blev afholdt dommerkursus i september. 
Der var 27 deltager. Harald Jepsen var 
instruktør. Nogle havde dyr med. Der var positive 
tilbagemeldinger og vi vil forsøge at holde det 
igen om et år. Hvem godkender nye racer i 
Danmark? SEGES men der arbejdes på at 
avlsudvalget skal ind over. Avlsudvalget skal 
undersøge om der er mulighed for at lave et 
fælles minimum for etiske avlsegenskaber som 
f.eks. tænder og ben.  

Klima: Efter jul går vi i gang med projekt Får 
som naturplejere, Annette Holmenlund tilknyttes i 
forhold til at opdatere eksisterende materiale.  
Der er mangel på får til solceller. I foråret 2024 
afholder vi en temadag om får i solcelleanlæg. 
Arrangementet afholdes hos Åse Svendsen. 
Arbejdet skal munde ud i nogle anbefalinger om 
hold af får i solcelleanlæg.  Evt. skal 
sundhedsudvalget med ind over. Derudover 
Landbrug & Fødevarer. Vi vil gerne have 
solcellerne ulvesikret og muligvis kunne 
inkludere solcelle-aktører i ulvedebatten.  

5 Delegeret møde i L&F 
8. og 9. november 2023 
 

Bente Ø og Jens tager med d. 8. og Jens og 

Bente G tager med d. 9. Jens tager med til 

aftenfesten.  
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Vi har modtaget invitation for 2 
personer til dagsprogrammerne 
samt middag den 8/11 om 
aftenen.  
 

Bente Ø skal gerne have en plads på talerstolen 

for at profilere os.  

Der undersøges om vi kan få gæstekort. I så fald 

vil Ann, Torben og Henning gerne med på 

gæstekort.  

6 Medlemskab af Landbrug & 
Fødevarer 
 
Kontaktpersoner, både hos os 
og hos L&F 
 
Hvad vil vi have ud af vores 
medlemsskab 

Karen Post er vores kontaktperson i Landbrug & 

Fødevarer.  

Hans Thyssen arbejder ang. CO2-afgift. Her skal 

fårene selvfølgelig også med.  

Transport er allerede på tegnebrættet i Landbrug 

& Fødevarer, hvor fårene også skal med.  

Hvad forventer vi af dem:  

- Ulven 

- Fårene mere synlige i begrebet ”Dansk 

Landbrug” 

- Fremme afsætning 

- Reklamesøjle og formidling 

- Klimaaftryk  

- Solidaritet og samarbejde med andre 

produktionsgrene 

- Vores advokater juridisk og overfor 

aktører der kommer med unuancerede 

påstande/fakta 

- Høringer 

7 Planlægning af møde med 
udvalgene 25/11  
 

Bestyrelsen og udvalg mødes i Odense kl. 11 

Vi starter fælles ganske kort. Herefter går vi i 

udvalgene.  

8 Lug ud i lovgivningen 
 
Transportregler 
 
Datotyranni: L & F 
20/8 efterafgrøde 
§67 afgræsning, dato flyttes til 
15/10  
 

Vores forslag til datotyranni var allerede på 

Landbrug & Fødevarers liste.  

Bente G var til møde med Landbrugsstyrelsen 

om datotyranni og transportregler.  

Der blev afholdt et andet møde med 

Fødevarestyrelsen ang. transportregler. 

Punkterne blev taget op men kom ikke videre.  
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9 Hvordan skaffer vi midler til 
forsøg, forskning osv.  
 
Søge eksisterende fonde 
 
Lav ny Fond – ikke en 
gentagelse af Fåreafgiftsfonden 
 

Der foreslås følgende muligheder: 

- At ansætte en person, der søger fonde 

hjem 

- At der opkræves pr. slagtelam eller 

moderdyr som en offentlig fond 

- At der øremærkes penge fra kontingentet 

og administreres af frivillig arbejdskraft 

Fonden skal have et helt nyt navn der ikke 

klinger af fåreafgiftsfonden. Vi vil gerne tage det 

op på fællesmødet d. 25/11 til debat. Der bør 

udfærdiges nogle vedtægter for en sådan fond. 

Vi vil gerne gøre det i samarbejde med 

lammeproducenterne.  

Har medlemsforeningerne ideer? 

Indestående fra ”Det Gamle Dansk Fåreavl” er 

hensat i en Fond, hvorfra medlemsforeningerne i 

Dansk Fåreavl kan søge midler til projekter. 

Dansk Fåreavls forskellige udvalg har også 

mulighed for at søge midler til projekter. 

Retningslinjer for ansøgning udsendes hurtigst 

muligt.   

10 Information til medlemmerne 
 
Fagligt stof 
 
Nyhedsbrev 
 

Hans Ranvig vil gerne levere nogle artikler. 

Spørg Claudia ang. klima.  

Vi vil opfordre medlemsforeningerne til at komme 

med indlæg fra deres egne blade, som må deles.  

Genbrug nogle af det gamle Dansk Fåreavls 

artikler. Det må gerne være en kombi af 

letlæseligt og tungtlæseligt materiale. 

Vi skal passe på at medlemmernes egne blade 

ikke bliver overflødige.  

Når vi nu er medlem af Landbrug & Fødevarer, 

vil der også komme information til medlemmerne 

derigennem.  

11 Møde i Dialogforum  
1/12 2023 
 

Datoen er ændret til 27/11. Ann tager med. Det 

kommer til at handle om transport.  

12 Næste fysiske møde 
 
Teams møder, hver den 1. 
mandag i måneden, kl. 19.30  

Vi aftaler det næste møde d. 25/11 
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Teams møder er vedtaget. Første gang er d. 

6/11. Møderne skal være en kort status. Steen 

Ove laver en indkaldelse.  

13 Eventuelt 
 

Vi har modtaget en gennemgang af hvordan 

revisorerne har tænkt sig at gennemgå 

regnskabet. Bestyrelsen tilslutter sig dette og 

kassereren kontakter revisorerne omkring det 

praktiske.  

Transportkursus: Der allerede en del tilmeldte.  

Gotlændertræf: Der blev snakket meget om 

hvordan man får en bedre slagtekrop og 

uldkvalitet. Der var skindvurdering og 

vædderauktion. Der var gode dyr med i år og 

god bydelyst. 

 


